

Biographical note: Matilde Bombardini

Matilde Bombardini is an Associate Professor of Economics at the University of British Columbia's Vancouver School of Economics. Prior to that, she was an Assistant Professor of Economics. Since joining the department in 2005, Professor Bombardini has been the recipient of several grants and awards, including the Social Sciences and Humanities Research Council (SSHRC) Insight Grant (2012–15), the Harry G. Johnson Prize for best paper published in the *Canadian Journal of Economics* (2013) and the Canadian Women Economists Network (CWEN) Young Researcher Prize (2012).

Professor Bombardini's primary research interests are in the fields of international trade and political economy. Her current research explores the impact of international free trade on the efficient matching of workers to firms, and investigates the relationship between Canadian importing firms and their foreign suppliers for implications on productivity. She is also conducting ongoing empirical work related to the Dodd-Frank Wall Street Reform and Consumer Protection Act of 2010, with emphasis on how the evolution of this U.S. law has been shaped by banks and other players.

Professor Bombardini's work, individually and in collaboration with others, has appeared in the *Canadian Journal of Economics*, the *American Economic Review*, the *Journal of International Economics* and the *Journal of Public Economics*. She is also a Fellow of the Canadian Institute for Advanced Research (CIFAR), a Research Associate of the National Bureau of Economic Research and a member of the Editorial Board of the Forum for Research in Empirical International Trade (FREIT).

Professor Bombardini is a native of Italy. She holds a bachelor of economics degree from the University of Bologna (2000) and a PhD in economics from the Massachusetts Institute of Technology (2005).

March 2015

Notice biographique : Matilde Bombardini

Matilde Bombardini est professeure agrégée d'économie à la Vancouver School of Economics de l'Université de la Colombie-Britannique. Auparavant, elle était professeure adjointe d'économie. Depuis son entrée en fonction, en 2005, elle a reçu plusieurs bourses et distinctions, notamment la subvention Savoir du Conseil de recherches en sciences humaines, de 2012 à 2015, le prix Harry-G.-Johnson pour le meilleur article publié dans la *Revue canadienne d'économique*, en 2013, et le Prix de la jeune chercheuse du Réseau de Femmes Économistes, en 2012.

Madame Bombardini s'intéresse principalement au commerce international et à l'économie politique. Elle axe ses recherches actuelles sur l'influence qu'exerce le libre-échange international sur le jumelage efficient entre travailleurs et entreprises, et étudie la relation entre les entreprises importatrices canadiennes et leurs fournisseurs étrangers sous l'angle des effets sur la productivité. Elle mène également des études empiriques en lien avec la loi Dodd-Frank sur la réforme de Wall Street et la protection du consommateur de 2010, en s'attardant sur la façon dont les banques et les autres intervenants ont influencé l'évolution de cette loi américaine.

Les travaux produits par la professeure Bombardini, seule ou en collaboration avec d'autres chercheurs, ont paru dans la *Revue canadienne d'économique*, l'*American Economic Review*, le *Journal of International Economics*, et le *Journal of Public Economics*. Elle détient en outre le titre de Fellow de l'Institut canadien de recherches avancées. Par ailleurs, elle est associée de recherche auprès du National Bureau of Economic Research et membre du comité de rédaction du Forum for Research in Empirical International Trade.

Madame Bombardini est originaire d'Italie. Elle est titulaire d'un baccalauréat en économie de l'Université de Bologne (2000) et d'un doctorat en économie du Massachusetts Institute of Technology (2005).

Mars 2015